
Reacties op wolvenbijeenkomst
in Drenthe: ‘Duidelijk angst
in het gebied’
Bron:  RTV  Drenthe

Een
temperamentvolle bijeenkomst vol emoties en zorgen over
de  aanwezigheid  van  de  wolf  in  Zuidwest-Drenthe
gisteravond in het gemeentehuis in Diever. Maar wat
leverde het op?

Hoewel lang niet alle vragen van bezorgde inwoners van
het  wolvengebied  beantwoord  konden  worden,  kijken
betrokkenen positief terug op de avond. De boodschap
die velen hadden, kon worden overgebracht. Met name
zorgen over eigen veiligheid en die van kinderen bleven
hangen.

Lees hieronder de reacties van verschillende aanwezigen
van de wolvenbijeenkomst

Rikus Jager, burgemeester Westerveld
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Burgemeester Jager over de bijeenkomst over de wolf
“Ik vond het indrukwekkend”, zegt burgemeester Rikus Jager.
“Door het stille protest buiten de deur, vond ik het nog
indrukwekkender. Het was aangrijpend, en tegelijkertijd liet
men duidelijk merken dat er angst is in het gebied.”

Voorafgaand sprak Jager mensen buiten het gemeentehuis. “Ik
sprak mensen die hun kinderen niet buiten durven laten spelen
zonder toezicht. Dat betekent dat je je elk moment van de dag
zorgen maakt, omdat hier een dier rondloopt waarvan men vindt
dat het hier niet zou horen. Dat baart mij ook zorgen in de
zin dat het invloed heeft op menselijk gedrag en op prestaties
van kinderen bijvoorbeeld.”

Dat mensen af en toe boos werden tijdens de bijeenkomst, vindt
Jager dan ook logisch. Voor hem maakte de avond andermaal
duidelijk  dat  er  veel  zorgen  zijn.  “We  zullen  met  elkaar
moeten nadenken over wat er aan de hand is en dat zullen we
duidelijk moeten maken in de hogere regionen in Den Haag, maar
ook in Brussel.”

Piet de Brock uit Wateren
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Piet de Brock uit Wateren stelde als eerste een vraag tijdens
de bijeenkomst. Zelf deed hij 500 schapen van de hand. Hij
wilde  vijf  minuten  spreektijd,  kreeg  die  niet  en  liep
emotioneel  richting  het  podium.

“De reden dat ik hiernaartoe ben gegaan is dat er over een
beschermd dier wordt gesproken. In dit geval de wolf. Terwijl
alles wat beschermd wordt, gaat zich op een gegeven moment
tegen ons keren. Je kan alles gaan beschermen, maar zorg er
dan voor dat je een beheersplan hebt. Of je nu vangen moet en
wegsturen, of afschieten. Dat zal mij om het even zijn. Maar
je moet gaan beheren.”

Na afloop staat hij kalm te vertellen dat volgens hem zijn
boodschap  is  overgekomen,  al  wacht  er  binnenkort  nog  een
gesprek met burgemeester Rikus Jager. De Brock complimenteert
de  burgemeester  met  het  luisterend  oor.  “En  ik  hoop  dat
gedeputeerde Jumelet nu gaat laten zien dat ie kloten heeft.”

Désiré Karelse, Bij12

Als adviseur van BIJ12, de organisatie die wolvenschades voor
provincies afhandelt, kreeg Désiré Karelse het flink voor de
kiezen. “Het was een open en eerlijke avond met ruimte voor
emoties. Ik hoop dat er meer begrip is voor iedereen. Er zijn
dilemma’s als het gaat om voor en tegen de wolf zijn en het is
goed dat zorgen geuit worden.”

Dat er soms flink werd ingehakt op zijn organisatie, lijkt hij
wel een beetje gewend. Al blijft hij zich verzetten tegen het
zaaien van twijfel over intenties van BIJ12. “Dat wordt vaker
gedaan,  maar  is  altijd  ongegrond.  Wij  zijn  een
overheidsinstantie en die moet je kunnen vertrouwen. Wij zijn
heel transparant en we zijn bezig alles nog beter inzichtelijk
te maken op onze site. Ik heb ook gezegd dat er zaken in het
verleden niet goed gingen.”

Wat  Karelse  het  meest  bijblijft  zijn  de  zorgen  over  hun
persoonlijke  veiligheid.  “Zorgen  van  dierenhouders  hoor  ik



iedere dag. Maar dat mensen bang zijn als ze in het bos gaan
lopen, is nu ook duidelijk. Daar moeten we ook mee aan de
slag.  Beter  uitleggen  wat  je  moet  doen  als  je  een  wolf
tegenkomt bijvoorbeeld.”

Rena Bosma, Spier

Niet alleen inwoners uit de gemeente Westerveld waren aanwezig
in het gemeentehuis in Diever. Onder de niet-Westervelders
bevond zich Rena Bosma, advocate en paardenhouder uit Spier.
Zij wil dat de provincie ‘ballen toont’ en Europese regels aan
de  laars  lapt.  “Men  is  te  bang  voor  Europese  wet-  en
regelgeving”,  stelt  Bosma.

Volgens haar kijkt Europa vaker weg als er Europese regels
worden  overtreden.  “Er  worden  dagelijks  regels  overtreden
zonder dat er iets gebeurt, kijk maar naar de manier waarop
mensen aan de grenzen worden teruggeduwd.”

Zij ziet op verschillende manieren hoe verschillende wetten en
regels  tegenstrijdigheden  geven.  “Ik  moet  mijn  paarden
beschermen, maar als ik vraag om een grote stal of een twee
meter hoog hek te bouwen, of een stroomaansluiting te krijgen
voor  de  omheining,  mag  dat  niet.”  Ze  stelde  voor  een
proefproces te starten, zodat duidelijk wordt welke regels het
zwaarst wegen. Die van de wet waarin ze haar dieren moet
beschermen of die van de wet die de wolf beschermt.

Jumelet wil met haar doorpraten. “Ik ga altijd in gesprek,
maar ik denk niet dat we er samen uitkomen”, klinkt ze niet
erg  hoopvol.  Haar  bijdrage  kon  overigens  op  luid  applaus
rekenen van de zaal.



Rena Bosma stelt vragen tijdens de wolvenbijeenkomst
Maarten van Meerwijk uit Havelte:

“Wat er gebeurt is gewoon schandelijk. Als je ziet hoeveel
gemoord wordt in vijf weken, is dat gewoon schandelijk. Gewoon
meer dan honderd schapen en nu horen we van Jumelet al twaalf
runderen”, briest Maarten van Meerwijk uit Havelte meteen na
de bijeenkomst. “Dan praat je niet over konijnen, dan praat je
over grote dieren. Dat kan niet. Het loopt volledig uit de
hand.”

Ook tijdens de bijeenkomst werd hij ‘nijdig’, omdat hij klaar
is met alle aangekondigde overlegrondes en vindt dat er nu
actie nodig is. Desondanks vindt hij de avond zinvol en kreeg
hij de indruk dat gemeente en provincie ervan doordrongen zijn
dat er actie nodig is.

“Ik heb een goed gevoel over deze bijeenkomst. Ik denk dat de
mensen die hier in de zaal zaten ook snappen dat ze (Jumelet
en Jager, red.) niet alles in één keer kunnen doen. Ik heb
oprecht het gevoel dat ze goed geluisterd hebben en er ook
werk van gaan maken.”

Edwin van Pelt, Uffelte
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“Er wordt wel geluisterd naar alle verhalen. En er wordt wel
wat mee gedaan, dat denk ik wel”, reageert Edwin van Pelt na
afloop.  Hij  deed  al  zijn  schapen  al  eerder  weg  na  een
wolvenaanval. Volgens hem neemt Jumelet de zorgen uit de zaal
serieus.

Voor  Van  Pelt  lijkt  nieuw  beleid  te  laat.  Hij  ziet  geen
toekomst meer als schaaphouder. “Op 19 augustus heb ik een
aanval gehad van de wolf. Dat heeft geresulteerd in zeven dode
schapen. Als je dat ziet, dan zakt de moed je in de schoenen.
Je moet het zo zien: een mens verliest een dierbare, dat zijn
dan  kinderen  of  andere  familieleden.  Dit  verlies  van  de
schapen voelt voor mij als verlies van dierbaren.”

Mieke Wachters, Wateren

Na de bijeenkomst staat een groepje paardenhouders uit Wateren
na te praten. Allemaal zijn ze positief over de bijeenkomst.
“Er is geluisterd naar de emoties”, zegt Mieke Wachters, die
bij het groepje staat. “Je zag ook de emotie bij Jager en
Jumelet. En ik heb het idee dat ze de geluiden serieus nemen.”

Voor  Wachters  speelt  vooral  het  menselijke  leed  een
belangrijke rol. “Je krijgt straks ook mensen met trauma’s.
Paarden  zijn  een  soort  gezinslid,  en  als  die  aangevallen
worden dan heeft dat impact.”

Ook verminderd leefgenot doet volgens Wachters het nodige met
mensen. “In Drenthe kon je altijd naar buiten, de natuur in.
Dat is nu anders, nu ga je gespannen naar het bos.”
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Reactie aanwezigen op wolvenbijeenkomst
Henk Jumelet, gedeputeerde Drenthe

“Het  was  een  drukke  avond  met  heel  veel  vragen”,  blikt
gedeputeerde Henk Jumelet terug. Het gros van de vragen moest
hij  beantwoorden.  “Er  waren  veel  mensen,  ook  online.  Ik
begreep dat er achthonderd mensen hebben meegekeken en dat zij
veel vragen hebben ingestuurd. Het was een avond die wat mij
betreft heel constructief was.”

Vooraf was duidelijk dat er geen toezeggingen konden worden
gedaan. Het was een informatieavond, met ruimte voor het uiten
van zorgen en het stellen van vragen. “Dan hoop je dat je de
vragen kunt beantwoorden, in grote mate is dat ook gebeurd. Al
blijven  er  natuurlijk  vragen  openstaan.  Veel  vragen  zijn
gesteld, er komt sowieso een vervolg op een of andere manier.”

De gedeputeerde zegt energie te krijgen van zo’n avond, ook al
zijn de verhalen soms schrijnend. “Ik hoorde mensen zeggen:
‘Het gaat niet om het geld.’ Schade krijgen ze vergoed, voor
een deel. Maar het gaat vooral om de emotionele schade, en dat
komt wel binnen”, vertelt Jumelet.
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“Die verhalen heb ik wel eerder gehoord, maar vanavond komt
het allemaal bij elkaar. Daar moet je wat mee; ik kan de zorg
en angst niet wegnemen, maar door informatie te geven en ze
serieus te nemen denk ik dat we hebben laten zien dat we er
zijn voor elkaar en voor de inwoners van Westerveld.”

 
Henk Jumelet over de wolvenbijeenkomst

Faunabeheereenheid
Gelderland:  dit  jaar  minder
afschot van zwijnen
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nheid Gelderland mikt op het afschieten van 2577 wilde zwijnen
op de Veluwe.

De Faunabeheereenheid zegt dat nu het jachtseizoen voor de
deur  staat,  meldt  Omroep  Gelderland.  Het  aantal  is  flink
minder dan in de periode 2021 – 2022. Toen schoten jagers nog
zo’n 9.000 zwijnen af.

De Faunabescherming zegt blij te zijn dat er dit jaar minder
zwijnen  worden  afgeschoten  maar  wil  liever  gisteren  dan
vandaag dat de jacht volledig wordt gestopt.

De Koninklijke Jagersvereniging is ervan overtuigd dat jagen
noodzakelijk is en blijft. Woordvoerder Elsemieke Ruifrok legt
schriftelijk uit: “Wij bepalen niet zelf hoeveel dieren er
jaarlijks worden afgeschoten. De aantallen worden bepaald door
de provincie, die op basis van eerder uitgevoerde tellingen en
afschotcijfers  een  faunabeheerplan  opstelt.  Hierin  staat
precies hoeveel dieren er per gebied geschoten mogen worden”,
aldus de regionale omroep.
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BIJ12  taxeert  Limburgse
maisschade  met  hulp  van
drones
In Limburg wordt faunaschade aan afrijpende mais dit jaar voor
het eerst met hulp van drones in kaart gebracht. Vorig jaar
deed BIJ12 hier in samenwerking met taxatiebureau Van Ameyde
een proef mee. De resultaten waren succesvol, waarna besloten
is de inzet van drones in heel Limburg toe te passen. In de
toekomst zal dit mogelijk in meer provincies gelden.

Wanneer een grondeigenaar te maken krijgt met schade aan mais
die  veroorzaakt  is  door  dieren,  zoals  zwijnen,  dassen  of
vogels, kan hij een tegemoetkoming in de schade aanvragen bij
BIJ12. BIJ12 handelt deze faunaschade af namens de provincies.
De schade kan zich voordoen na de inzaai in de eerste fase van
de groei, maar ook in de fase dat het gewas afrijpt.
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Bij een schademelding stuurt BIJ12 een taxateur op pad die de
schade opneemt door over de percelen te lopen. Dit gebeurt aan
de hand van vastgestelde protocollen en richtlijnen die voor
alle provincies gelden. Het opnemen van schade bij afrijpend
gewas is een lastige klus omdat de maïs hoog staat en de
plekken waar de schade zich bevindt moeilijker te overzien
zijn. Daarom is BIJ12 vorig jaar in Limburg een proef gestart
waarbij een dronepiloot vanuit de lucht foto’s maakte van de
schadepercelen.

Twintig grondgebruikers met in totaal 40 percelen deden mee
aan de proef. Door met de gemaakte dronebeelden het veld in te
gaan,  kon  de  taxateur  gemakkelijker  een  nauwkeurige
inschatting maken van de schade. Zowel het taxatiebureau als
de grondgebruikers waren hier enthousiast over. Aan de hand
van de dronebeelden kan de taxateur beter een looproute over
het  perceel  bepalen.  Ook  maken  de  dronebeelden  in  één
oogopslag duidelijk, voor zowel taxateur als grondgebruiker,
waar de schade zich bevindt en wat de omvang is.

BIJ12 roept de Limburgse boeren dit jaar op hun aanvraag voor
een tegemoetkoming in faunaschade aan mais ongeveer 10 dagen
vóór de vermoedelijke oogst in te dienen. De taxateur neemt
dan contact op over de hakseldatum. Zo kunnen dronepiloot en
taxateur samen een goede planning maken om uiteindelijk 2-3
dagen vóór de oogst zowel te vliegen als te taxeren. Omdat het
afrijpen van mais dit jaar door de extreme droogte sneller
gaat dan normaal zal ook de oogst eerder zijn.

Of  het  werken  met  drones  wordt  uitgebreid  naar  andere
provincies is nog niet zeker. Dit hangt ook af van de kosten
die ermee gemoeid zijn. In 2021 werd door provincies voor
bijna 1,14 miljoen euro aan tegemoetkomingen in faunaschade
aan mais uitgekeerd. In de provincie Limburg ging het om een
bedrag van bijna 190.000 euro.

 



bron: BIJ12, 05/09/2022

Vrijwilligers gezocht voor de
stand  NOJG/Jagersvereniging
Landbouwvakdagen
Landbouwvakdagen  West-
Nederland
Beste  leden  van  de  Jagersverenigingen  (NOJG  en
Jagersvereniging)  afdeling  Noord-Holland,

De NOJG en Jagersvereniging staan dit jaar samen op de
Landbouwvakdagen  West-Nederland.  Deze  beurs  trekt  al
gauw een 8000 boeren, die ook geïnteresseerd zijn in
schadebestrijding en faunabeheer. Volop kansen dus voor
informatie  en  voorlichting  over  wild,  schadelijke
soorten, de bijdrage van de jager aan biodiversiteit
etc.

Gezocht
Vrijwill
igers
voor
opbouw
en
bezettin
g van de
stand van 30 augustus t/m 2 september 2022 van 13:00 –
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21:30 uur.

Kun je een dagdeel of hele dag aanwezig zijn? Stuur dan een
mail met uw contactgegevens (naam, telefoonnummer, mailadres)
aan Roderik Benoist (rbenoist@xs4all.nl) voor contact over de
indeling.

Locatie & adresgegevens
Om  een  groot  gebied  te  kunnen  bedienen  is  deze  prachtige
locatie en het mooie bedrijf van de familie Helder perfect. De
vakbeurs wordt gesitueerd rondom de moderne en ruime boerderij
van de familie.

Met de komst van deze vakbeurs wordt het hele (boeren) gezin
een grandioze dag uit bezorgd, vol inspiratie, nieuwe kennis
en beleving.

De  accommodatie  beschikt  over  een  groot  parkeerterrein.
*Parkeren € 3,-

Locatie :Hobrederweg 41 |1462 LK Middenbeemster

(Bekijk de ligging door over de afbeelding te gaan met muis of
met vinger.)

 

LTO Noord wil dat jacht op

mailto:rbenoist@xs4all.nl
https://www.landbouwvakdagen.nl/west-nederland/wp-content/uploads/2020/09/landkaart-middenbeemster.jpg
https://www.nojg.nl/lto-noord-wil-dat-jacht-op-wolf-wordt-toegestaan-steeds-meer-vee-doodgebeten/


wolf  wordt  toegestaan,
‘steeds meer vee doodgebeten’

Wolven  verjagen  en  zelfs  bejagen  zouden  moeten  worden
toegestaan  om  schapen  en  runderen  te  beschermen.  Daarvoor
pleit land- en tuinbouworganisatie LTO Noord. Er zijn volgens
de organisatie in de noordelijke provincies nu om de haverklap
vooral schapen het slachtoffer van de beschermde dieren.

Volgens  LTO  Noord  zouden  er  specifieke
gebieden  voor  wolven  moeten  worden
aangewezen. In gebieden waar de wolf niet
goed  kan  leven,  zoals  provincies  met
weinig wild en waar ze dus meer gevaar
vormen voor vee, zou de wolf niet meer
welkom moeten zijn.

LTO Noord wil dat beheer mogelijk wordt: het verjagen van de
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wolf of, ‘in uitzonderlijke gevallen’, het toestaan van jacht.

 

Preventieve maatregelen

Boeren nemen zelf preventieve maatregelen, zoals het plaatsen
van rasters, maar die zijn niet genoeg, want de hongerige
wolven  komen  daar  gewoon  overheen.  “Steeds  meer  schapen,
kalveren en andere dieren zijn de afgelopen weken doodgebeten
door wolven”, aldus LTO Noord.

LTO  zegt  dat  de  schapen  en  runderen  vreselijk  worden
toegetakeld door de wolven, die hun prooi vervolgens ook nog
eens grotendeels laten liggen. De regelmatige aanblik van de
gedode dieren wordt ze in het noorden te gortig.

Onrust

“Het is ontzettend pijnlijk om te zien. We willen dat daar wat
aan  gebeurt’,  aldus  LTO  Noord-voorzitter  Dirk  Bruins.  In
Overijssel, Drenthe en Friesland signaleert de club ‘erg veel
onrust onder de lokale gemeenschappen’.

Sinds een jaar of zeven komen er weer wolven voor in ons land
en sinds drie jaar zelfs roedels met jongen.

Bekijk ook: Hek tegen wolven om heel Friesland heen

https://www.rtlnieuws.nl/nieuws/nederland/artikel/5329702/lto-noord-wolven-bestrijden-verjagen-bejagen-jacht


 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zie ook:

LTO Noord luidt noodklok 
vanwege schade door de wolf
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In de afgelopen weken zijn diverse schapen, kalveren en
andere dieren doodgebeten door wolven. Dit zorgt voor veel

leed bij de dieren. De wolf verwondt de dieren en eet
meestal slechts een stuk van de dieren op. Boeren luiden de

noodklok. LTO Noord roept op om werk te maken van
faunabeheer.

 

Op  de  rol:  ‘Ik  ben  geen
boswachter geworden om eenden
dood te maaien’
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Verslag van een rechtszitting
Rotterdam, 10 augustus 2022
Het  Oudeland  van  Strijen  is  een  goudmijn  voor  weide-  en
akkervogels. De tureluur strijkt er graag neer, net als het
paapje en de bruine kiekendief. En diverse soorten eenden: de
wilde eend, de slobeend, de soepeend en de kuifeend. Dwars
door dit Natura 2000-gebied in de Hoeksche Waard loopt de
Molenweg. Langs deze smalle en halfverharde weg staan geen
bomen of struiken. Aan weerzijden van de Molenweg liggen een
berm en een sloot. En verder is er gras- en akkerbouwland. 

De Molenweg is niet alleen in trek bij weidevogels; wandelaars
komen er ook graag. Op 17 mei 2021 ziet een wandelaar er tot
zijn  schrik  7  dode  wilde  eenden  in  de  berm  liggen.  De
(beschermde)  eenden  zijn  doodgemaaid.  Ook  hun  nesten  met
daarin eieren zijn verwoest. De Omgevingsdienst Zuid-Holland
Zuid komt in actie en spoort de aanstichter van het dierenleed
op: een loonwerker die in opdracht van Staatsbosbeheer met
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zijn tractor de berm heeft gemaaid. De loonwerker krijgt een
boete van 500 euro, Staatsbosbeheer moet het dubbele betalen. 

Opzettelijk
Volgens het OM heeft Staatsbosbeheer de eenden ‘opzettelijk
gedood’. Dat schiet de beheerder van het groene erfgoed van
Nederland in het verkeerde keelgat en hij gaat in beroep (in
verzet). ‘Het is gebeurd, maar niet opzettelijk. Als we het
idee hadden gehad dat daar eenden broedden, dan hadden we
absoluut  niet  gemaaid’,  zegt  boswachter  Sandra*  tegen  de
economische  politierechter  in  zaal  7  van  het  Rotterdamse
gerechtsgebouw. ‘Per ongeluk kan onder bepaalde omstandigheden
juridisch ook opzettelijk zijn’, waarschuwt rechter Matthijs
van  Seventer.  ‘Er  moest  kruid  worden  weggemaaid’,  heb  ik
begrepen. ‘Ja, raapzaad’, antwoordt Sandra. ‘Het zaad in de
peulen komt in de sloten en als die worden gebaggerd komt het
zaad op het land. We willen juist schrale en kruidendiverse
weides.  Daarom  moeten  de  bermen  ieder  jaar  kort  worden
gemaaid.’

Gewaagd

De rechter: ‘Dat gebeurde in het broedseizoen. Dan zou je
denken: hoge vegetatie aan de wallekant, goed kijken of daar
vogels  onder  zitten.’  Sandra:  ‘Zeker,  en  dat  doen  we  ook
altijd. We zijn de weg afgelopen en we hebben goed gekeken. In
het talud naar de sloten hebben we de eendennesten gemist.’ De
rechter: ‘De loonwerker die de berm maaide, heeft de politie
verteld dat de berm normaal wordt voorgelopen, maar dat dit
niet was  gebeurd. Dat vond hij raar. Hij zegt zelfs: “Ik vond
het gewaagd.”’ Sandra: ‘We konden niet naar beneden naar de
sloot om te kijken.’ De rechter: ‘Dan verzin je toch een
manier? Duw met een lange stok het gras opzij, ik zeg maar
wat.’ Sandra: ‘Ik kom kom vaak op de Molenwegweg en ik heb
daar nooit vogels zien broeden.’ De rechter: ‘Uit het dossier
komt naar voren dat dát de reden is waarom er niet echt is



voorgelopen. Daar draait het in deze zaak om: of er opzet was
of niet.’

Kleurloos

En die opzet was er, vindt officier van justitie Sabrina van
der  Kallen.  Niet  in  de  zin  van:  we  wisten  dat  we  iets
strafbaars deden, maar wel in de zin van: we waren ons er niet
van  bewust  dat  het  niet  mocht.  ‘Dat  laatste  noemen  we
kleurloos opzet’, zegt de officier. ‘Staatsbosbeheer zegt dat
de ervaring had geleerd dat langs de Molenweg weinig vogels
broedden.  Dat  betekent  dat  er  rekening  mee  moest  worden
gehouden dat er in het broedseizoen wel énkele vogels langs de
sloot konden broeden. Door de Molenweg onvoldoende voor te
lopen  en  toch  te  maaien,  heeft  Staatsbosbeheer  bewust  de
aanmerkelijke kans aanvaard dat eenden gedood zouden worden.’
En dus is Staatsbosbeheer wat officier van justitie Van der
Kallen betreft schuldig aan kleurloos opzet. Een boete van
1.000 euro is daarom op zijn plaats.

Verboden

Die boete is helemaal niet op zijn plaats, vindt advocaat Ton
Kessel. ‘Hoewel het Staatsbosbeheer niet om het geld maar om
het principe gaat’, zegt de advocaat. ‘Het OM moet bewijzen
dat  Staatsbosbeheer  de  opzet  heeft  gehad  om  de  eenden  te
doden.  Alleen  dat  is  verboden.  Het  artikel  in  de  Wet
natuurbescherming dat het Openbaar Ministerie gebruikt (Het is
verboden  opzettelijk  van  nature  in  Nederland  in  het  wild
levende vogels van soorten als bedoeld in artikel 1 van de
Vogelrichtlijn  te  doden  of  te  vangen,  red.)  houdt  geen
kleurloos opzet in.’ Volgens de advocaat zou Staatsbosbeheer
hooguit voorwaardelijk opzet verweten kunnen worden. (Er is
sprake van voorwaardelijk opzet als Staatsbosbeheer welbewust
de ‘aanmerkelijke kans’ op het doden van de eenden en het
vernielen van hun nesten heeft aanvaard.)



Risico

En die opzet had Staatsbosbeheer niet. ‘Staatsbosbeheer is
zorgvuldig geweest en heeft geen bewust risico genomen’, aldus
raadsman Kessel. De Molenweg is geïnspecteerd en de loonwerker
had  de  instructie  om  voorzichtig  te  zijn  en  goed  uit  te
kijken. De advocaat: ‘Staatsbosbeheer had niet voorzien dat er
zoveel eenden in de berm zouden broeden. Ze broedden in 2021
later dan in 2020, bleek achteraf. In de jaren ervoor waren er
ook geen problemen. De kans dat er broedende eenden in de
bermen zaten was daarom niet aanmerkelijk. Dat Staatsbosbeheer
het risico zeker niet heeft aanvaard dat eenden gedood zouden
worden, werd tijdens het politieverhoor pakkend door Sandra
verwoord: “Ik ben geen boswachter geworden om eenden dood te
maaien.”’ 

Tranen

‘Mevrouw, u hebt het laatste woord’, zegt politierechter Van
Seventer. ‘U zit hier namens Staatsbosbeheer. Ik hoop niet dat
u  dit  persoonlijk  opvat.’  ‘Ja  natuurlijk  wel’,  reageert
Sandra.  De  tranen  biggelen  over  haar  wangen.  ‘Ik  ben
boswachter omdat de natuur mijn passie is. We willen het beste
voor het gebied. We willen het beter maken. Als ons dan wordt
verweten dat we opzettelijk eenden hebben gedood, dan kun je
dat  alleen  maar  persoonlijk  opvatten.  Ik  voel  mij
verantwoordelijk.’  

Beschermen

Advocaat Kessel vindt dat Staatsbosbeheer niets te verwijten
valt en bepleit vrijspraak. Rechter Van Seventer vindt dat
Staatsbosbeheer  wél  iets  te  verwijten  valt.  Het  had  meer
moeten doen om de eenden te beschermen en is daarom schuldig
aan  voorwaardelijk  opzet.  De  economische  politierechter:
‘Staatsbosbeheer heeft het risico genomen dat er eenden in de
berm konden broeden en heeft onvoldoende gedaan om de risico’s
in te dammen. Uit verklaringen blijkt dat Staatsbosbeheer zich



ervan bewust was dat er eenden in de berm konden zitten. Er
moest niet voor niets voorzichtig worden gemaaid. De aannemer
was verbaasd dat hij op die manier moest maaien. Hij vond dat
gewaagd. Het is onvoldoende om de loonwerker te vertellen dat
hij  rustig  moet  maaien  en  moet  uitzien  naar  eenden  die
opvliegen. Eenden vliegen niet op, die duiken weg.’ De boete
van 1.000 euro blijft staan. ‘Trekt u het zich alstublieft
niet persoonlijk aan.’

* Dit is niet haar echte naam.

Veel minder afschot van wilde
zwijnen  nodig  geacht  op  de
Veluwe
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De  doelstelling  voor  het  afschot  van  wilde  zwijnen  op  de
Veluwe  voor  de  komende  periode  tot  aan  februari  is
aanmerkelijk  lager  dan  in  voorgaande  jaren.  De  afgelopen
winter gold als het slechtste mastjaar sinds 2003. Het gevolg
was dat er meer zwijnen een natuurlijke dood stierven. De
overblijvende dieren zijn zwakker en kregen daardoor minder
biggen. Daardoor hoeven er minder dieren gedood te worden voor
de in maart 2023 gewenste doelstand. 

Het streefaantal is circa 1350 wilde zwijnen op de Veluwe in
het  voorjaar.  Die  doelstand  werd  jarenlang  niet  gehaald,
blijkt  uit  tellingen  van  de  Faunabeheereenheid  Gelderland.
Sinds 2013-2014 is het aantal gestegen van 2341 tot 8845 wilde
zwijnen in 2021-2022. In het afgelopen seizoen werden er 7690
wilde zwijnen afgeschoten. Hoewel de doelstand daarmee opnieuw
niet bereikt is, ligt de doelstelling voor de komende maanden
fors lager. Er wordt ingezet op afschot van 2577 dieren.

Uitnodiging  NOJG-Regio
Utrecht  voor  een  culinair
jagerstreffen  –  9  september
2022 te Vinkeveen.
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UITNODIGING CULINAIR JAGERSTREFFEN

Regio Utrecht
 

Hierbij nodigt het bestuur van de Regio Utrecht haar leden uit
de Provincie Utrecht van harte uit om deze gezellige avond bij
te wonen.

Wat kunt u deze avond verwachten?

Er zullen verschillende proeverijen en lekkernijen
van wild zijn,
een demonstratie grofwild slachten, het roken van
wild,
Unique Jacht en Outdoor is aanwezig met een kraam
met jachtartikelen en
de Schietbioscoop heeft haar tent opgezet.

Vrijdagavond 9 september a.s.

19.00-22.00 uur

Inloop met koffie, thee en iets lekkers vanaf 18.30 uur

Adres: Demmerikse Kade 15 te Vinkeveen

 

De entree voor deze avond is 15 euro per persoon.

Voor  dranken  en  verschillende  soorten  belegde  broodjes  is
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gezorgd.

 

Moet ik mij van tevoren opgeven? Ja! Een goed gastheer/vrouw
bereidt zich graag goed voor.

U  kunt  zich  opgeven  via:  utrecht@nojg.nl  Daarin  kunt  u
aangeven met hoeveel personen u komt en krijgt u een email
over de betaling. Pas als de betaling afgerond is, staat u als
deelnemer genoteerd.

 

Wij hopen u welkom te heten op deze gezellige avond.

Namens Regiobestuur Utrecht,

 

Vergoedingen  faunaschade  in
Gelderland gewijzigd
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Gedeputeerde Staten van Gelderland gaan geen faunaschade op
natuurgrond meer vergoeden. Het gaat om schades op grond die
met een tegemoetkoming van de overheid is afgewaardeerd van
landbouwgrond naar natuur en waarbij de grondbezitter ook nog
een beheersvergoeding krijgt. 

Het Gelderse provinciebestuur heeft daarnaast het eigen risico
geschrapt bij schades aangericht door de bever, das, lynx,
otter en wilde kat. Door het eigen risico van 5% met een
jaarlijks minimum van 250 euro per aanvrager was de drempel om
schade door dassen en bevers te melden hoog. Het betreft vaak
relatief kleine schades die nu te veel buiten beeld blijven.
Dat kwam het draagvlak voor bescherming van deze dieren niet
ten goede.

De provincie voert samen met terreinbeherende organisaties een
evaluatie  uit  naar  kostprijzen  voor  natuurbeheer  en
opbrengsten uit pacht van natuurgraspercelen. Verwacht wordt
dat pachter en verpachter daarop zullen anticiperen bij het
sluiten  van  de  pachtovereenkomsten  voor  2023.  Voor  die
gevallen  waar  een  meerjarig  pachtcontract  loopt,  stelt  de
provincie een overgangstermijn tot 2025 voor.
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bron: LTO Noord, 20/07/2022

UItnodiging
kleiduivenwedstrijd  NOJG
leden  Regio  Friesland-NOP  8
oktober 2022
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Voedselaanbod  en  predatoren
bepalen  broedsucces  van
wadvogels
In  2020  startte  een  consortium,  bestaande  uit  Ecosensys,
Altenburg & Wymenga, Sovon en de Rijksuniversiteit Groningen,
onder leiding van Het Groninger Landschap een onderzoek naar
het broedsucces van wadvogels aan de kust van het vaste land.
De aanwezigheid van predatoren blijkt een bepalende factor
voor het broedsucces en laten weinig nesten van wadvogels in
de kwelders ongemoeid.

Tijdens dit onderzoek zijn verschillende maatregelen getest om
het broedsucces een positieve impuls te geven. Belangrijke
aandachtspunten vormen de kwaliteit van het voedselaanbod en
de  aanwezigheid  van  predatoren.   Om  de  beweging  van
grondpredatoren langs de noordelijke kust 3 tot 6 maanden te
kunnen volgen zijn tussen 2020 en 2022 vossen en steenmarters
gezenderd.

Combineer beheermethoden

De aanwezigheid van predatoren blijkt een bepalende factor
voor het broedsucces en laten weinig nesten van wadvogels in
de kwelders ongemoeid. ‘Steenmarters en vossen zijn inventief
en volhardend. Vossen schuwen water niet en zwemmen relatief
lange afstanden om een broedeiland te bereiken, ondanks dat ze
een voorkeur hebben om zich over het droge te bewegen. Maar
over volhardend gesproken: we hebben ook vossen gemonitord die
volledig op de kwelders leven.’
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De aanbevelingen zijn wat Jonge Poerink betreft helder.

Het kluteneiland in de kwelders van
de Dollard is omringd door water en voorzien van een
stroomraster. Dat blijkt een zeer effectieve
combinatie om predatoren buiten het broedgebied te
houden. Daar is geen vos of steenmarter gesignaleerd.
Het gebruik van één beheermethode is minder effectief,
maar een goede aanleg eens te meer cruciaal. Het
predatieonderzoek gaat de komende tijd door om meer
conclusies te kunnen trekken die terrein beherende
organisaties handvatten bieden bij het
predatiemanagement.
Altenburg  &  Wymenga  leidde  het  onderzoek  naar  het
voedselaambod. In 2020 werd een eerste inzicht verkregen van
het voedselaanbod voor klutenjongen in binnen- en buitendijkse
gebieden langs de vastelandskust. De onderzoekers stelden vast
dat het voedselaanbod bij de Klutenplas bij Westernieland op
het moment van bemonsteren, aanzienlijk lager was dan in de
andere gebieden. Het onderzoek in 2021 richtte zich daarom op
dit gebied.

De  beschikbaarheid  van  insecten  houdt  verband  met  de
weersomstandigheden. Bijvoorbeeld, hoe hoger de temperatuur,
hoe meer insecten. Het zoutgehalte bepaalt de aanwezigheid van
verschillende soorten benthos. Daarnaast werd het gebied in
2021  gevoed  door  een  brakwatertoevoer.  Hoewel  dit  niet
statistisch is aangetoond, is dit mogelijk wel van belang
geweest voor de ontwikkeling van de voedselbeschikbaarheid in
het gebied
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bron: Het Groninger Landschap, 27/06/2022
 

Nieuwe  verordening
wildbeheereenheden  Flevoland
van kracht

Provincie  Flevoland  hoeft  de  verordening
over de wildbeheereenheden niet op te schorten. Dat heeft de
rechter  op  24  juni  2022  beslist.  De  Wildbeheereenheid
Flevoland had in een kort geding om uitstel gevraagd. Dit
verzoek heeft de rechter afgewezen. De provincie heeft deze
week  de  verordening  alsnog  officieel  bekendgemaakt  in  het
Provinciaal Blad. Daar was in afwachting van de uitspraak
namelijk mee gewacht.

De verordening geldt met ingang van donderdag 30 juni 2022.

De  nieuwe  verordening  is  erop  gericht  om  de  regionale
herkenbaarheid  en  de  kwaliteit  van  de  data  van  de
wildbeheereenheden  te  vergroten.  Zo  is  er  vanaf  nu  één
wildbeheereenheid  in  de  Noordoostpolder,  één  in  Zuidelijk
Flevoland en één in Oostelijk Flevoland.

De nieuwe wildbeheereenheden zijn in januari 2022 al opgericht
en een groot aantal leden heeft zich hierbij aangemeld. Het
maximale  aantal  wildbeheereenheden  dat  op  grond  van  de
verordening is toegestaan is hiermee bereikt. Dat betekent dat
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de  Wildbeheereenheid  Flevoland  vanaf  nu  de  taken  als
wildbeheereenheid  niet  meer  kan  uitvoeren.

De  leden  kunnen  lid  worden  van  een  van  de  drie  nieuwe
wildbeheereenheden en op die manier hun werkzaamheden in het
veld  blijven  uitvoeren.  De  nieuwe  beheereenheden  zijn  ook
bezig met het afsluiten van jachthuurovereenkomsten. Jagers
kunnen zich aanmelden bij de nieuwe wildbeheereenheden via een
mail aan wildbeheereenheden@faunabeheerflevoland.nl.

Schadebestrijding en beheer

Schadebestrijding en beheer loopt via de Faunabeheereenheid
Flevoland. Veel vormen van schadebestrijding en beheer kunnen
gewoon door blijven gaan. Dat geldt ook voor het beheer van
reeën op terreinen van Staatsbosbeheer, Natuurmonumenten en
Flevo-landschap. Wanneer de jacht in het najaar wordt geopend
kunnen alleen leden van de wildbeheereenheden Noordoostpolder,
Oostelijk Flevoland en Zuidelijk Flevoland gebruik maken van
deze mogelijkheid.

Toezicht en handhaving

De uitvoering van toezicht en handhaving heeft de provincie
sinds 2019 volledig belegd bij de Omgevingsdienst Flevoland
Gooi & Vechtstreek. Een team van groene handhavers ziet toe op
de uitvoering van de Wet natuurbescherming en de provinciale
regels. Ook in de toekomst zal de omgevingsdienst dit blijven
doen. Recent heeft men de formatie hiervoor uitgebreid.

 

bron: Provincie Flevoland , 30/06/2022
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Afschotverbod  vos  provincie
Utrecht blijft (voorlopig) in
stand,  in  afwachting
definitieve uitspraak RvS

Afschotverbod vos provincie Utrecht
De  provincie  Utrecht  legde  zich  niet  neer  bij  het  verbod
afschot vos van de rechtbank Midden-Nederland en stapte naar
de Raad van State. Tijdens een spoedzitting probeerde zij het
afschotverbod van de Utrechtse rechtbank van tafel te krijgen.
Dat  is  niet  gelukt.  ,,In  afwachting  van  een  definitieve
uitspraak van de Afdeling bestuursrechtspraak mogen vossen in
de  provincie  Utrecht  voorlopig  niet  worden  afgeschoten”,
oordeelde de Raad vandaag. ,,Voor het beantwoorden van de
vragen die in de hoger beroepen aan de orde worden gesteld, is
nader onderzoek nodig”, staat in de uitspraak, zie hieronder.
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Provincies  hebben  geen
bevoegdheid  voor  sluiting
landelijke  vrijgestelde
soorten.

Provincies gaan boekje te buiten, Raad van State geeft
aan dat de uitspraak Rechtbank Midden Nederland, alleen
de  proces  partijen  (provincie  Utrecht)  bindt.  De
minister  is  het  ook  oneens  met  uitspraak  rechtbank
Midden Nederland inzake onverbindend verklaren Rnb ten
aanzien van de vos en heeft inmiddels hoger beroep
ingesteld.
 

De provincies kunnen namelijk het bejagen van de nationaal
vrijgestelde soorten in hun provincie niet verbieden, het wel
of  niet  bejagen  van  deze  soorten  uitdrukkelijk  geen
bevoegdheid van de provincie. Alleen de minister is in deze
het wettelijk bevoegd gezag.
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De desbetreffende provincies gaan dus juridisch gezien hun
boekje ver te buiten, dus geldt dit ook voor de provincies
Groningen, Drenthe, Zuid-Holland en nu ook Limburg v.w.b. de
vos.  Deze  provincies  handelen  niet  alleen  onbevoegd  maar
daarnaast is dus hun interpretatie van de uitspraak rechtbank
Midden Nederland ook nog eens onjuist. volgens de RvS.

Namelijk,  vandaag  diende  het  verzoek  om  een  voorlopige
voorziening van Gedeputeerde Staten van de provincie Utrecht
(hierna GS Utrecht) naar aanleiding van de uitspraak van de
rechtbank  Midden  Nederland  over  de  ontheffing  nachtelijk
afschot vossen. De rechter overwoog tijdens de behandeling dat
de onverbindend verklaring in deze uitspraak alleen bindend is
ten aanzien van de bij deze procedure betrokken partijen.

Hiermee zijn de gevolgen van de uitspraak dus niet landelijk
en blijven deze beperkt tot binnen de provinciegrenzen van
Utrecht. 

De minister heeft inmiddels aangegeven dat zij het oneens is
met de uitspraak van de rechtbank Midden-Nederland. Zij is
zoals blijkt uit haar antwoord op Tweede Kamer vragen van de
leden Bisschop (SGP) en Van Campen (VVD) over het jachtbeleid.
De minister heeft bij de beantwoording onomwonden gesteld het
volstrekt oneens te zijn met de uitspraak van de rechtbank
Midden Nederland waarbij de bepaling van artikel 3.1, tweede
lid, van de Rnb onverbindend is verklaard ten aanzien van de
vos.

Zij verwoorde dit als volgt:

“Ik ben het niet eens met het oordeel van de rechtbank dat ik
onbevoegd ben om de vrijstelling in artikel 3.1, tweede lid,
van de Rnb op te nemen. Van onbevoegdheid is geen sprake, want
de vrijstelling is door het bevoegde orgaan verleend binnen de
door artikel 3.15 van de Wnb voorgeschreven kaders. Ik ben
daarom  voornemens  om  hoger  beroep  in  te  stellen  tegen  de
uitspraak.”



Uit voorgaande vloeit volgens ons alsook de Jagersvereniging
voort, dat het (onrechtmatige) beleid dat enkele provincies
ten aanzien van de nationaal vrijgestelde soorten voorstaan
volstrekt onhoudbaar is geworden. Wij zijn dan ook van mening
dat de betreffende provincies per direct dienen te reageren en
de  schadebestrijding  op  alle  landelijke  vrijgestelde
diersoorten dienen toe te staan, zij zijn immers niet bevoegd
en de uitspraak van de RvS geeft aan dat deze uitspraak alleen
kan gelden voor de provincie Utrecht.

De  Wet  natuurbescherming  en  het  Besluit  en  de  Regeling
natuurbescherming  zijn  de  grondslagen  voor  de  landelijke
vrijstelling  van  de  vos  in  de  vorm  van  een  Ministeriële
regeling.gezien de uitspraak van de minister.

Bovenstaande staat overigens los van een andere procedure die
bij de RvS loopt en die ook over de houdbaarheid van de
landelijke vrijstelling gaat. Deze procedure kent een andere
invalshoek en is juridisch inhoudelijk gezien van een andere
orde dan de procedure bij de rechtbank Midden Nederland.

De kwestie die bij de RvS speelt gaat over de mogelijkheden
tot uitvoering van de landelijke vrijstelling en de koppeling
daarvan met het provinciale Faunabeheerplan. 

Jacht,  beheer  en
schadebestrijding  in
Flevoland niet meer mogelijk
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door  nieuwe
omgevingsverordening

De  Provinciale
Staten van Flevoland heeft afgelopen woensdag een gewijzigde
omgevingsverordening met betrekking tot de wildbeheereenheden
bekrachtigt  die  gelijk  in  werking  is  gesteld.  Er  is  geen
overgangstermijn opgenomen en geen van de wildbeheereenheden
voldoet aan de nieuwe eisen. Dit heeft directe gevolgen voor
de  dagelijkse  werkzaamheden  die  de  jagers  voor  de
grondgebruikers uitvoeren. Jacht, beheer en schadebestrijding
liggen vanaf vandaag in Flevoland volledig stil.
 
Geen één wildbeheereenheid voldoet aan de eis
In  de  nieuwe  omgevingsverordening  is  opgenomen  dat  er  in
Flevoland  ruimte  is  voor  drie  wildbeheereenheden.  Elke
wildbeheereenheid  heeft  een  aangesloten  werkgebied  met  een
duidelijk geografische begrenzing. De huidige WBE Flevoland
omvat de hele provincie en voldoet daarmee niet aan de nieuwe
eis.  De  drie  initiatief-wildbeheereenheden  die  recentelijk
zijn  opgericht  zijn  om  te  voldoen  aan  de  nieuwe
omgevingsverandering  zijn  nog  niet  rechtsgeldig.  Daarnaast
vertegenwoordigd  zij  ook  niet  de  jachthouders  uit  het
werkgebied op democratische wijze. Die steun ligt tot op heden
overduidelijk bij de oude WBE.
 
Vrijwel alle jagers in Flevoland zijn lid van de huidige WBE
Flevoland. De Jagersvereniging en de NOJG zijn zeer ongelukkig
met  de  ontstane  situatie  en  ontvangen  veel  vragen.  Hun
achterban uit zorgen en frustratie.

Overgangstermijn
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De  leden  van  de  WBE  Flevoland  hebben  eerder  tijdens  de
jaarvergadering al ingestemd met aanpassing van de structuur
en organisatie als de Provincie de verordening zou goedkeuren.
Echter  zou  er  wel  sprake  moeten  zijn  van  een  redelijke
overgangstermijn. Dat is nu niet het geval. WBE Flevoland gaat
daarom een kort geding aanspannen tegen de Provincie Flevoland
om deze te dwingen dat er een reële overgangstermijn komt.
 
Onaanvaardbare situatie
De Jagersvereniging en de NOJG willen dat deze onwerkbare
situatie snel wordt opgelost en steunen het kort geding. Niet
alleen in het belang van hun achterban maar ook voor de boeren
en de terrein beherende organisaties met wie zij samenwerken
om  bijvoorbeeld  de  schade  in  gewassen  te  voorkomen  en  de
verkeersveiligheid  te  borgen.  Daarnaast  verwachten  de
Jagersvereniging en de NOJG dat de provincie alle schades die
optreden tijdens de periode dat er geen gebruik gemaakt kan
worden van de vergunning voor haar rekening neemt.

Meer weten? Neem contact op met de Jagersvereniging. U kunt
bellen naar 033-461 9841 of mailen naar:
Of NOJG neem dan contact op met Eric Römers van de NOJG op
06-53361203

Met vriendelijke groet,

Koninklijke  Nederlandse  Jagersvereniging  &  Nederlandse
Organisatie voor Jacht en Grondbeheer (NOJG)

Wolf bijt drachtige koe dood
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in  buitengebied  Someren
Noord-Brabant

 
Dierenarts Stijn van de Born van Herkauwerspraktijk Veterinair
Centrum Someren in Brabant deed dinsdag een schokkende vondst.
In  een  weiland  tussen  Someren  en  Heeze  trof  hij  na  een
telefoontje van een melkveehouder een dode en drie gewonde
drachtige koeien aan. De volwassen koeien zijn vermoedelijk
aangevallen door een wolf.
Dat  was  althans  wel  wat  de  taxateurs  van  BIJ12,  de
uitvoeringsinstantie van de provincie Brabant, vermoeden. Zij
hebben DNA afgenomen bij de dode koe voor verder onderzoek. De
resultaten  volgen  later.  ,,Zij  komen  op  veel  plaatsen  en
zeiden meteen dat het waarschijnlijk om een wolf gaat. Ik kan
me ook geen ander dier bedenken die deze schade aanricht”,
zegt Van de Born. ,,Naar mijn weten hebben in Nederland geen
leeuwen die in het wild leven, dus dan kom ik al snel uit bij
een wolf.”
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Stapje verder
En dat is slecht nieuws voor melkveehouders. Een wolf pakte
tot voor kort vooral schapen en soms een geit of kalf. Een
overleden volwassen koe is tot op heden nog niet bekend bij
Van de Born. Hij kwam eerder wel al bij schapenhouders die
zijn getroffen door een wolvenaanval. „We hadden in buurt van
Weert  eerder  te  maken  met  Schotse  Hooglanders  die  waren
aangevallen, het ging om jongvee.” Ook op de schadelijst van
BIJ12 staan op de melding van Van de Born na geen koeien dit
jaar, maar vrijwel alleen schapen.

Van de Born kan maar één conclusie trekken na de vondst van
dode volwassen koe: „De wolf lijkt steeds een stapje verder te
gaan. Ik spreek al met paardenhouders die het niet aandurven
om paard en veulen de wei in te sturen. Ik geef ze daarin
gelijk.  Het  is  niet  dat  we  constant  druk  zijn  met
wolvenaanvallen, maar het komt wel regelmatig voor. De impact,
zowel financieel als emotioneel is groot. Daarom zijn wij de
wolf liever kwijt dan rijk.”

De schade voor de melkveehouder loopt al snel in de duizenden
euro’s. De overleden koe kan straks geen melk meer geven, het
kalf is het bedrijf kwijt. Wat het effect is op de andere
koeien is nog even de vraag. Van de Born houdt de koeien in de
gaten. „Het kan zijn dat ze door de stress te vroeg afkalven,
maar ik denk wel dat ze verwondingen overleven.”

Bossen
In de omgeving van Someren is al langere tijd een wolf actief.
In januari van dit jaar werden meerdere schapen aangevallen.
Van de Born: „We dachten dat de wolf was doorgetrokken, maar
blijkbaar is er nu toch weer eentje actief. Om het om dezelfde
gaat, moet blijken uit het DNA-onderzoek. Er zijn hier bossen
genoeg waar de wolf zich kan verschuilen.”

Bron: Het melkvee
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